
                                         P  R  O  T  O  K  Ó  Ł   nr  XLVIII/13

z posiedzenia Rady Miejskiej w Barczewie, które odby ło się  25 listopada 2013 r.

Miejsce obrad:  sala w Centrum Kultury i Promocji Gminy w Barczewie;

Godzina rozpoczęcia obrad: 12.00

Radni obecni na sesji: w obradach uczestniczy ło 14 radnych, zgodnie z załączoną listą 
obecności. Nieobecny radny – Ryszard Kulesza.

Do punktu 1.
Obrady XLVIII/13 sesji rady Miejskiej w Barczewie otworzy ł Przewodniczący Rady
Miejskiej w Barczewie pan Zbigniew Chlubicki
Pan Cvhlubicki stwierdził, że w dzisiejszej sesji uczestniczy 14 radnych co powoduje, że
obrady są prawomocne.

Do punktu 2.

Pan Chlubicki zwrócił się z zapytaniem czy są propozycje zmian dzisiejszego porządklu
obrad w stosunku do otrzymanego wcześniej.

Pan Lech Jan Nitkowski – Burmistrz Barczewa zwrócił się z prośbą o ujęcie w porządku
obrad następujących tematów:
1.Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały nr  XLVI(304)13 Rady Miejskiej w Barczewie
w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości;
2.Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XLVI(303)13 Rady Miejskiej w Barczewie
w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych;
3.Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały nr XLVI(306)13 Rady Miejskiej w Barczewie
z 28.10.2013r w sprawie opłaty miejscowej;
4.Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały nr XLVI(305)13 Rady Miejskiej w Barczewie
z 28.10.2013r w sprawie dziennych stawek op łaty targowej;
5.Projekt uchwały w sprawie zmiany Gminnego Programu  Profilaktyki i Rozwiązywania
Problemów Alkoholowych na 2013r;

Pan Zbigniew Chlubicki zaproponował aby projekty uchwał wymienione w punktach od 1
do 4 przedstawione były kolejno w punktach: 9, 10, 11 i 12 porządku obrad a uchwa ła 
z punktu 5 w punkcie 16 porządku obrad.

Radni jednogłośnie przyjęli zaproponowane zmiany.

Porządek obrad po zmianach:

3.Przyjęcie protokółów z obrad poprzednich sesji Rady Miejskiej w Barczewie;
4.Wystąpienie zaproszonych gości;
5.Projekt uchwały w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej, położonej w
Ruszajnach;
6.Projekt uchwały w sprawie uchwalenia Rocznego programu wspó łpracy gminy Barczewo
z organizacjami pozarządowymi wymienionymi w art.3 ust.3 ustawy o dzia łalności pożytku
publicznego i o wolontariacie na 2014r;
7.Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały nr VI(290)2011 Rady Miejskiej w Barczewie

 



z dnia  28 lutego 2011r w sprawie przyjęcia regulaminu konkursu „Anioł Sukcesu w Gminie
Barczewo”;
8.Projekt uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta dla celów obliczenia
podatku rolnego na 2014r;
9.Projekt uchwały w sprawie  zmiany Uchwały nr XLVI(304)13 Rady Miejskiej w Barczewie
w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości;
10.Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XLVI(303)13 Rady Miejskiej w Barczewie
w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych;
11.Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XLVI(306)13 Rady Miejskiej w Barczewie
z 28.10.2013r w sprawie opłaty miejscowej;
12.Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XLVI(305)13 Rady Miejskiej w Barczewie
z 28.10.2013r w sprawie dziennych stawek op łaty targowej;
13.Projekt uchwały w sprawie ustalenia wzoru informacji i deklaracji w  sprawie podatku
rolnego, podatku leśnego i podatku od nieruchomości;
14.Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy  Finansowej  Gminy
Barczewo na lata  2013-2022;
15.Zmiana budżetu gminy Barczewo na 2013r;
16.Projekt uchwały  w sprawie zmiany Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania
Problemów Alkoholowych na 2013r;
17.Rozpatrzenie skargi pana Tomasza Lamperskiego;
18.Sprawozdanie z działalności stałych Komisji Rady Miejskiej w Barczewie;
19.Sprawozdanie Burmistrza Barczewa z działalności między sesjami  Rady Miejskiej;
20.Interpelacje i zapytania radnych;
21.Zapytania Sołtysów i Przewodniczących Rad Osiedlowych;
22.Odpowiedzi na bieżące zapytania;
23.Sprawy różne i wolne wnioski;
24.Zakończenie obrad XLVIII/2013 sesji Rady Miejskiej w Barczewie.

Porządek został przyjęty.

Do punktu 3

Protokoły z obrad poprzednich sesji przyjęte zostały jednogłośnie.

Do  punktu 4

Pan Lech Jan Nitkowski – 9 listopada 2013r  zostaliśmy włączeni do  sieci Cittaslow. 30
listopada 2012r podjęliśmy decyzję o przystąpieniu do tego ruchu. 25 lutego 2013 r Rada
podjęła uchwałę – akces o przystąpienie do sieci miast Cittaslow. 
Pełnomocnikiem został pan Jakub Żywicki. Współpracował z nami bardzo aktywnie pan
Jarek Bonus. Przeszliśmy  proces certyfikacji. Miasto nasze spe łniło wszystkie kryteria w
67%. 9 listopada 2013r we W łoszech otrzymaliśmy certyfikat potwierdzający przyjęcie nas
do ruchu Cittasl;ow.

Pan Harajda – dyrektor Departamentu Jakości w Warm.-Mazurskim Urzędzie
Marszałkowskim w Olsztynie:
-oryginał Certyfikatu wręczony będzie  uroczyście  na odpowiedniej imprezie. Ruch ten
funkcjonuje od 1998 roku i obejmuje 182 miasta z ca łego świata z 28 państw. W ruchu tym
nie  uczestniczy żadne miasto  jedynie z Ameryki Południowej. Jest to ruch niewielkich
miast, właściwie miasteczek.
Co można zyskać przystępując do tego ruchu? W ramach RPO przewidziane są środki, z
których można skorzystać i wykorzystać np. na promocję miast, Festiwale miast, niedziele

 



Cittaslow itp. Przyszłościowo miasta-członkowie będą mogły pozyskiwać środki w ramach
określonych  w projektach. Miast zrzeszonych w sieci Cittaslow na terenie  naszego
województwa jest w chwili obecnej 11. Przewidujemy, że może ich być docelowo 15.
Z doświadczenia wiem, że  wielu turystów przyjeżdża na nasz teren wielokrotnie  aby
wypocząć. Wyjazdy te są  weekendowe . I właśnie w taką formułę idziemy. Dotyczy to
turystyki, kuchni itp. Cittaslow – są to miasta formalnie do 50 tysięcy mieszkańców. Jest to
szansa do przebicia się indywidualnego poprzez wspólne działanie. Mój stosunek do
Barczewa jest bardzo pozytywny. Możecie państwo liczyć na naszą pomoc.
Chciałem jeszcze powiedzieć, że macie państwo obowiązek używania tego znaku. Proszę
mi wierzyć ludzie na to reagują.

Do punktu 5.

Wyjaśnienia do projektu uchwały przedstawiła pani Paulina Zalewska-Wójcik.

Pan Andrzej Moszczyński – opinia Komisji  Regulaminowej jest pozytywna.

Rada Miejska  j e d n o g ł o ś n i e  podjęła:

                                          U  C  H  W  A  Ł  Ę   nr   XLVIII(310)13

w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej, położonej  w  Ruszajnach;

Do punktu 6..

Wyjaśnienia przedstawiła pani Anna Gędas – podinspektor w Wydziale Organizacyjnym 
Urzędu Miejskiego w Barczewie .

Pani Halina  Bronka – ja zadanie moje, które proponowa łam odpuszczę. Nie wiem czy to
jest dobrze aby wszystkie pieniądze przeszły do CKIPG, przecież część zadań  mogą
wykonywać Stowarzyszenia. Dziwię się dlaczego zadanie Gimnazjum nie przeszło.
Stowarzyszenie chciało posadzić 650 drzew i krzewów aby upamiętnić 650 lecie Barczewa

Burmistrz Barczewa – Lech Nitkowski -  temat jest nieaktualny. Mia łem  1,5 godzinne
spotkanie z paniami z tego Stowarzyszenia. Warto by by ło najpierw zapytać leśników ile
musimy mieć  gruntu do tego aby posadzić  650 drzew. A co by się stało gdybyśmy
pojechali z dziećmi na wycieczkę i posadzili 650 drzew będących własnością Nadleśnictwa

Pani Halina Bronka – do tej pory nie zdarzyło się  aby zadanie wykonane w ramach
środków dla Stowarzyszeń było źle wyliczone. Pani Gędas bardzo pilnuje rozliczenia tych
środków. Niestety nie ma przewidzianego takiego zadania. Proszę aby w przyszłości
zaplanować zadania z zakresu ekologii;

Pan Lech Nitkowskli – jeśli państwo postanowicie, że takie zadanie ma być to będzie. My
tylko poszukamy środków na ten cel;

Pani Alina Jakończuk – spotykaliśmy się jako Gminna Rada Pożytku kilkakrotnie i taki
temat nie  padł wcześniej. Stowarzyszeniom nie możemy narzucać form pracy.
Z tego co wiem Stowarzyszenie, o którym mówi  pani Halina nie jest  zarejestrowane;

 



Pani Halina Bronka – Stowarzyszenie się zawiązało i złożyło dokumenty do  Starostwa o 
rejestrację.

Pan Andrzej Moszczyński – Komisja Regulaminowa nie miała uwag do Rocznego
programu współpracy....

Na sali obecnych jest 13 radnych.

Rada 12 głosami „za” przy 1 głosie „wstrzymującym”   podjęła:

                                           U  C  H  W  A  Ł  Ę   nr  XLVIII(311)13
w sprawie  uchwalenia  Rocznego programu wspó łpracy gminy  Barczewo z organizacjami

Do punktu 7.
Regulamin „Anioła Sukcesu”.
Pan Jarosław Bonus – Przewodniczący Komisji Promocji – przedstawił wyjaśnienia :
-w proponowanym przez nas regulaminie organizatorem tego konkursu jest Rada Miejska
w Barczewie. Propozycje składane będą do Urzędu. Zmieni się Kapituła tego konkursu. W
proponowanej przez nas wersji w sk ład Kapituły będą wchodzili Przewodniczący
wszystkich stałych Komisji Rady. Przewodniczącym Komisji  będzie Przewodniczący
Komisji Promocji. Przewidziane są Statuetki oraz dyplomy. Przyznawana będzie tylko
jedna  statuetka w jednej dziedzinie. W grudniowym numerze Wiadomości będzie ten
Regulamin opublikowany.

Pan Zbigniew Chlubicki – cieszę się, że taki pomysł nagradzania takimi wyróżnieniami
zaistniał. Uchwała jest dopracowana, jednakże chciałbym powrócić do punktu 4.
Obecne jego brzmienie to:
„Do nominacji mogą być również zgłaszane osoby pełniące funkcję lub urząd publiczny, o
ile zgłoszone inicjatywy nie wynikają bezpośrednio z zakresu pełnionych przez nich
obowiązków”.

Wnioskuję o zapis tego punktu:

„Do nominacji nie mogą być zgłoszone osoby pełniące  funkcję lub urząd publiczny,
o ile zgłoszone inicjatywy wynikają bezpośrednio z zakresu pełnionych przez nich
obowiązków”.

Uważam, że burmistrz i radny zawsze postrzegany jest inaczej. Robimy to co robimy i nie
powinniśmy być za to wyróżniani. Wnioskuję o przegłosowanie mojej propozycji.

Pan Jarosław Bonus – zapis tego punktu był przegłosowany demokratycznie;

Pan Edward Maciejewski – myślę, że zmiana zaproponowana przez pana  mówi to samo,
nie wnosi niczego innego. Nie dzielmy ludzi na  ludzi pierwszej kategorii i ludzi drugiej
kategorii. Będę stał na stanowisku, że proponowany w projekcie uchwały zapis jest
prawidłowy;

Pan Zbigniew Chlubicki – różnica jest duża;

Pan Jarosław Bonus – w sprawie tego zapisu zasięgaliśmy opinii prawnika, który nie miał
uwag do nich zastrzeżeń;

 



Pani Teresa Lutarewicz – Rada Miejska jest organizatorem tego Konkursu i uważam, że
powinniśmy być  wykluczeni z udziału w nim;

Pan Andrzej Moszczyński – tu nie chodzi tylko o członków Rady ale i o innych ludzi, którzy
w tej Gminie pełnią funkcje publiczne;

Pani Alina  Jakończuk zawnioskowała o zakończenie dyskusji i przegłosowanie wniosku
pana  Chlubickiego;

Na sali obecnych jest 13 radnych.

„Za”  wnioskiem pana Chlubickiego głosowało 5 radnych.

Wniosek nie został przyjęty.

Pan Zbigniew Chlubicki  - wyłączam  się z głosowania;

Pani Alina Jakończuk -  ja również wyłączam się z głosowania.

Pan Edward Maciejewski  - zachowajmy powagę. Proszę o poddanie pod głosowanie
projektu tej uchwały.

Ogłoszono 5 minutową przerwę w obradach  sesji.

Po przerwie:

Pan Jarosław  Bonus – wnioskuję o przywrócenie  dyskusji:

„Za” wnioskiem  głosowało 11  radnych;
1 osoba wstrzymała się od głosu;
1 osoba nie głosowała.

Pan Jarosław Bonus proponuję aby w punkcie 4 zapisu w przedstawionym projekcie
uchwały dodać słowa: „z wyłączeniem z konkursu radnych Rady Miejskiej w Barczewie”

Zapis punktu 4 po wprowadzonej zmianie otrzyma łby brzmienie:

„Do nominacji mogą być również zgłoszone osoby pełniące funkcję lub urząd publiczny, o
ile zgłoszone inicjatywy nie wynikają bezpośrednio z zakresu pełnionych przez nich
obowiązków, z wyłączeniem z konkursu radnych Rady Miejskiej w Barczewie”

„Za” wprowadzeniem takiego zapisu g łosowało 9 radnych, 3 osoby wstrzymały się od
głosu, 1 osoba nie głosowała.

Na sali obecnych jest 13 radnych.

Rada Miejska  10 głosami „za” przy 3 głosach „wstrzymujących”  podjęła:

                                        U  C  H  W  A  Ł  Ę   nr   XLVIII(312)13

w sprawie przyjęcia regulaminu konkursu „Anioł Sukcesu w Gminie Barczewo”.

 



Do punktu 8.

Wyjaśnienia do projektu uchwały przedstawiła Skarbnik Miasta pani Dorota Kondratowicz.

Pan Jan Suliński – opinia Komisji Finansów Publicznych do propozycji 52,50 z ł jest
pozytywna.

Na sali obecnych jest 13 radnych.

Głosowało 12 radnych

Rada Miejska  9 głosami „za” przy 3 „wstrzymujących” podjęła:

                                              U  C  H  W  A  Ł  Ę   nr  XLVIII(313)13
w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta dla celów obliczenia  podatku rolnego na
2014r.

Do punktu 9.

Wyjaśnienia do zmiany uchwały z października 2013r przedstawi ła pani Dorota
Kondratowicz:
-Zmuszeni jesteśmy prosić Radę o podjęcie uchwał podatkowych jeszcze raz , ponieważ
RIO w Olsztynie zakwestionowało sposób ogłaszania tych uchwał. Różnica polega na tym,
iż uchwały te wejdą w życie po ogłoszeniu ich w Dzienniku Urzędowym a nie jak
zapisaliśmy poprzednio po upływie 14 dni  od ich ogłoszenia w tym  Dzienniku.
Stawki tych podatków pozostają oczywiście takie same jak Państwo uchwaliliście w
październiku.

Pan Andrzej Moszczyński – opinia Komisji Regulaminowej w przypadku zmiany czterech
uchwał podatkowych z powodu jaki podała pani Skarbnik jest pozytywna.

Na sali obecnych jest 12 radnych.

Głosowało 11 radnych

Rada Miejska  9 głosami „za”, przy 2 głosach „wstrzymujących”  podjęła:

                                           U  C  H  W  A  Ł  Ę   nr  XLVIII(314)13

w sprawie zmiany Uchwały nr XLVI(304)13 Rady Miejskiej w Barczewie w sprawie
określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości.

Do punktu 10.

Podatek od środków transportowych.

Obecnych radnych  -  12

Rada Miejska  11 głosami „za” przy 1 głosie „wstrzymującym”  podjęła:

                                             U  C  H  W  A  Ł  Ę  nr  XLVIII(315)13
w sprawie  zmiany Uchwały nr XLVI(303)13 Rady Miejskiej w Barczewie w sprawie

 



określenia  wysokości stawek podatku od środków transportowych;

Do punktu 11.

Opłata miejscowa.

Obecnych  radnych  -  12

Rada Miejska   j e d n o g ł o ś n i e  podjęła:

                                        U  C  H  W  A  Ł  Ę   nr   XLVIII(316)13

w  sprawie zmiany uchwały nr XLVI(306)13 Rady Miejskiej w Barczewie z dnia
28.10.2013r w sprawie  opłaty miejscowej;

Do punktu 12.

Opłata targowa.

Na sali obecnych jest 12 radnych.

Obecnych radnych  -  12

Rada Miejska   j e d n o g ł o ś n i e   podjęła:

                                           U  C  H  W  A  Ł  Ę   nr   XLVIII(317)13

w sprawie  zmiany Uchwały nr  XLVI(305)2013 Rady Miejskiej w Barczewie w sprawie
dziennych stawek opłaty targowej.

Do punktu 13.

Wyjaśnienia do projektu uchwały  przedstawiła pani Dorota Kondratowicz – Skarbnik
Miasta.

Pan Andrzej Moszczyński – opinia Komisji Regulaminowej jest  pozytywna.

Na sali obecnych jest 12 radnych.

Rada Miejska  j e d n o g ł o ś n i e   podjęła:

                                             U  C  H  W  A  Ł  Ę  nr   XLVIII(318)13
w sprawie  ustalenia wzoru informacji i deklaracji w sprawie podatku rolnego, leśnego i
podatku od  nieruchomości;

Do punktu 14 i 15

Wieloletnia Prognoza Finansowa i zmiana budżetu na 2013r;

 



WPF – wyjaśnienia przedstawiła pani Dorota Kondratowicz.

Pan Jan Suliński  -  opinia Komisji  Finansów Publicznych jest pozytywna.

Na sali obecnych jest 12 radnych.

Rada Miejska   j e d n o g ł o ś n i e  podjęła:

                                          U  C  H  W  A  Ł  Ę  nr  XLVIII(319)13
w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej  Gminy Barczewo na lata 2013-2022.

Zmiana Budżetu na 2013r.

Wyjaśnienia przedstawiła pani Dorota Kondratowicz.

Pan Jan Suliński – opinia Komisji Finansów Publicznych jest pozytywna.

Na  sali obecnych jest 12 radnych.

Rada  Miejska   j e d n o g ł o ś n i e   podjęła:

                                          U  C  H  W  A  Ł  Ę  nr   XLVIII(320)13
w sprawie  zmiany budżetu gminy Barczewo na 2013 rok;

Do punktu 16.
Zmiany Gminnego Programu Profilaktyki na 2013r przedstawi ł Pełnomocnik GKRPA  pan
Jarosław Złotkowski.

Pan Andrzej  Moszczyński – opinia Komisji Regulaminowej jest pozytywna.

Na sali obecnych jest 12 radnych.

Radni  j e d n o g ł o ś n i e   podjęli:

                                            U  C  H  W  A  Ł  Ę   nr  XLVIII(321)13
w sprawie  zmiany Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów
Alkoholowych na  2013r;

Do punktu 17.

Skarga na działalność MOPS w Barczewie.

Pani Halina Bronka – dyrektor MOPS wyjaśnił nam sprawę bardzo dokładnie na wspólnym
posiedzeniu stałych Komisji  Rady Miejskiej w Barczewie;

Pan Edward Maciejewski  - rodzice  zobowiązani  są płacić  na swoje dzieci.

Pan Krzysztof Ludwiniak -  Komisja  Rewizyjna  jednogłośnie  uznała skargę za
bezzasadną.

 



Na sali obecnych jest 12 radnych.

Rada  Miejska   j e d n o g ł o ś n i e  podjęła:

                                             U  C  H  W   A  Ł  Ę   nr  XLVIII(322)13
w sprawie  rozpatrzenia skargi Pana Tomasza Lamperskiego.

Do punktu 18.

Sprawozdanie  z prac stałych Komisji Rady Miejskiej w Barczewie przedstawili
przewodniczący poszczególnych Komisji Rady Miejskiej.

Do punktu 19.

Sprawozdanie Burmistrza Barczewa pana  Lecha Nitkowskiego:
-jestem zdegustowany nieobecnością dwóch redaktorów nowej gazety;
-zamknięty jest temat modernizacji drogi gminnej w Kaplitynach;
-trwa budowa drogi – ulicy Ogrodowej  w Łęgajnach;
-zakończona jest przebudowa drogi w Niedźwiedziu;
-pobudowano ulicę Migdałową w Wójtowie;
-odbył się przetarg na zimowe utrzymanie dróg;
-podpisaliśmy umowę z wykonawcą  budynków socjalnych i oddaliśmy plac budowy;
-trwa renowacja i adaptacja poewangelickiego kościoła  oraz ratusza;
-trwa zagospodarowywanie  zieleni w Kronówku;
-trwa budowa wiaty w Ramsowie;
-w Marunach budowany będzie kompleks boisk;
-prowadzona jest regulacja rowu w Barczewku, podobnie w Mokinach;
-trwa modernizacja zbiornika w  Skajbotach;
-kończymy budowę  kanalizacji w Barczewku;
-15.11.13r uczestniczyłem w Olsztynie w spotkaniu w sprawie aglomeracji. Przesłane
zostały nasze  propozycje;
-odbyło się spotkanie w sprawie wykopalisk archeologicznych w Barczewku.
Organizatorem prac jest Uniwersytet w Getyndze;
-odbyła się uroczystość poświęcona 10-leciu istnienia Chóru MODERATO;
-uczestniczyłem w sesji Powiatu Olsztyńskiego. W sprawozdaniu przedstawionym przez
pana Starostę  nie było  żadnej propozycji wykonania  w 2014r inwestycji drogowej na
naszym terenie;
-w biuletynie Integracja 55 podane zosta ły moje dochody oraz niektórych pracowników
Urzędu. Moje dochody podane zostały bez jakichkolwiek potrąceń, składek za ZUS. Na
Urząd Skarbowy, składki zdrowotnej.  Napisano też o tym, że budynek budowany na ulicy
Warmińskiej jest budynkiem socjalnym. Otóż jest to budynek budowany przez dewelopera
Firmę TECH-BET, w którym wszystkie mieszkania przeznaczone są p[rzez dewelopera do
sprzedaży na wolnym rynku. Nie jest to budynek gminny, węc nie są to mieszkania
socjalne. Ja jak każdy obywatel tego  kraju mam prawo  kupić takie mieszkanie;
W piśmie tym wyraźnie zaatakowano  Państwa Jasińskich i zupełnie nie wiem z jakiego
powodu. Wybrałem pana Jasińskiego na  swojego Zastępcę, ponieważ był mi potrzebny
człowiek do pracy, który zna się na pewnych tematach. Wymogom tym odpowiada ł pan
Jasiński. Miałem pełne prawo aby to zrobić. Jeśli chodzi o panią Jasińską to zapomniano
dopisać, że pani Jasińska wybranma została na dyrektora tego Zakładu w ramach
ogłoszonego na to stanowisko konkursu. W konkursie tym okaza ła się najlepszym
kandydatem. Zapomniano również dopisać, że  w ramach  dochodów jakie osiąga pani

 



Jasińska  jest wynagrodzenie wynikające z zatrudnienia pani Jasińskiej na stanowisku
głównej księgowej w Miejskiej Przychodni Zdrowia w Barczewie, gdzie pracowa ła już
zanim została wybrana na dyrektora Zakładu Budynków Komunalnych w Barczewie.
Swoje obowiązki w MPZ pani Jasińska wykonuje poza godzinami pracy w Zakładzie
Budynków Komunalnych w Barczewie. Dodać muszę, że Wspólnoty garną się do ZBK.
Każdego roku Regionalna Izba Obrachunkowa przeprowadza kontrole i nie wskazuje
nigdy, że tego robić nie może ZBK.
-w gazecie poruszony został temat braku pracy dla jednego z pracowników likwidowanej
Spółki ZEC. Sprawa wygląda niestety inaczej niż przedstawia to przytoczone pismo.
Prawda jest taka, że ten pan nie zdecydował się na zaproponowaną pracę  w Szkole
Podstawowej. Odmówił również podjęcia pracy zaproponowanej przez Prezesa ZWIK;
-pojawiła się propozycja budowy w Barku wiatraków. Nigdzie nie znalaz łem w mpzp
zapisu, który pozwalałby na taką budowę. Mieszkańcy złożyli protest. Jeżeli Rada zrobi
zmianę do planu i wpisze tam możliwość budowy takich wiatraków to mogą one tam
powstać a jeśli nie to takiej możliwości nie ma. Jestem przeciwny budowie tam tego
wiatraku  jak również  budowie w Łęgajnach zakładu który chciałby kruszyć to co będzie
przywożone z dróg;

Pan Jacek Kasprzak – Prezes ZWIK:
-8 listopada br  wyraziliście Państwo na nadzwyczajnej sesji aprobatę na przygotowanie
wniosku o środki  na wykonanie kanalizacji na osiedlu domków jednorodzinnych w
Barczewie. Wystąpiliśmy do trzech firm o wykonanie takiego wniosku. Oferty z łożyły 2
firmy. Jedna za kwotę 70 tysięcy, druga za 30 tysięcy zł brutto . Zaprosiliśmy właśnie
tą firmę do rozmów. Przedstawiliśmy zakres prac. Pan Ryszkowski – prezes tej firmy –
poprosił o 24 godziny na analizę i zastanowienie się. Po tym  czasie  poinformował nas, że
firma nie jest w stanie tego zrobić i nie podejmą się  realizacji tego zadania;

Pan Lech Nitkowski – na spotkaniu w sprawie aglomeracji powiedzieliśmy, że nie
wyobrażamy sobie sytuacji takiej,  że nie będziemy mieli dostępu do takich środków.

Do punktu 20.

Pan Zbigniew Chlubicki – dziś wpłynęła do mnie  na piśmie interpelacja  radnej Pani
Haliny Bronka, którą przekazuję Burmistrzowi.

Pan Jarosław Bonus:
-czy burmistrz planuje zatrudnienie osoby, która w Gminie odpowiada łaby za sport?
-proszę o sprawozdanie na piśmie na  tematy na jakim etapie jest proces likwidacji Spó łki
ZEC. Co się w tej sprawie dzieje. Jak długo  pan Sturlis będzie zarządzał tą Spółką?

Pan Edward Maciejewski:
-kiedy zakończy się proces likwidacji Spółki ZEC. Proszę o odpowiedź na piśmie;
-Gminna Komisja Rozwiązywania Problemów Alkoholowych nie widzi możliwości
przedłużenia kontraktu z osobą obecnie zajmującą się sportem;
Mamy nadzieję, że od nowego roku będzie zatrudniona w gminie taka osoba;
-kto będzie się zajmował amfiteatrem i Orlikami?

Pani Teresa Lutarewicz:
-zatrudnienie osoby zajmującej się sportem w gminie jest konieczne. Komisja Oświaty  stoi
na stanowisku, że taka osoba powinna być zatrudniona w Miejskim Zespole Oświaty i 
Zdrowia;
-niezbędna jest zmiana organizacji ruchu na Zatorzu;

 



-czy w Gminie jest pełne rozeznanie w sprawie osób, które podpisa ły umowy na wywóz
nieczystości. Mieszkańcy Ruszajn narzekają , że są mieszkańcy, którzy nie posiadają
pojemników – w związku z czym zaśmiecają okolice;

Pan Jan Suliński – na trzech budynkach w Ramsowie mieliśmy zaplanowaną wymianę
rynien. To się nie zadziało. Kiedy to zostanie wykonane?

Pan Jan Połowianiuk  -  to co powiedział pan Jacek Kasprzak o wykonaniu zadania
kanalizacji na osiedlu domków jednorodzinnych oznacza, że odstępujemy od tej inwestycji.
Za parę miesięcy kończy się ważność tego  projektu. Czy będzie  coś robione  aby nie
doszło do utraty ważności tego projektu?

Pan Andrzej Moszczyński:
-na ORLIK-u w Łęgajnach zwija się nawierzchnia;
-proszę o odwodnienie wejścia na łęgajnowski ORLIK, ponieważ wiosną  znów utworzy się
tam zalewisko;

Pani Halina Bronka:
-grupa radnych niezależnych wnioskuje aby osoba, która zajmie się sportem zajęła się
również  turystyką i agroturystyką;
-proszę o zdjagnozowanie problemu  odchodzenia dzieci ze szko ły podstawowej i naszego
gimnazjum do Olsztyna;

Pani Alina Jakończuk:
-proszę o likwidację zalewisk i naprawę drogi  koło budynku nr 4 (przy transformatorze) na
Osiedlu Słonecznym w Barczewie;
-czy możemy liczyć na wycieczkę do  schroniska dla zwierząt?

Pan Zbigniew Chlubicki:
-czy można na ulicy Migdałowej ustawić lustro aby poprawić bezpieczeństwo ruchu?
-czym różnią się mieszkańcy Wójtowa dowożący dzieci do szkół w Olsztynie od
mieszkańców Nikielkowa, którzy również dowożą dzieci do szkół w Olsztynie? Różnica
jest zasadnicza dla mieszkańców Nikielkowa zwraca się koszty dowozu dzieci do szkół
a dla mieszkańców Wójtowa takich kosztów się nie zwraca. Dlaczego?

Do punktu 21.

Sołtys Łęgajn – pan Zieliński:
-nam podlegają  pracownicy na ORLIK-u. Pan Pietrzak swoje obowiązki wykonuje bez
zastrzeżeń, natomiast ten drugi pracownik niestety nie;
-czy jest możliwość opróżnienia w Łęgajnach koszy ulicznych?

Pani Krystyna Szter – zapraszam  radnych, so łtysów na robocze spotkanie zorganizowane
przez Starostę a dotyczące stanu dróg powiatowych. Spotkanie odbędzie się w piątek
29.11.2013r o godzinie 14.00 w sali narad w Starostwie Powiatowym w Olsztynie.

Do punktu 22.
Burmistrz Barczewa pan Lech Nitkowski odpowiada na zapytania:

-remont kapliczek – zadanie takie ma być wpisane w olsztyńskich ZIT-ach. Odpowiem na

 



piśmie;
-pan Maciejewski mówi, że GKRPA nie przekaże pieniędzy na koordynatora ds sportu –
ale to są pieniądze publiczne. Wiem, że rok będzie bardzo trudny. Znam oczekiwania
wszystkich. Mierzyć możemy tylko tak na ile starczy materiału. Sprawdzę jak inne gminy
robią  w sprawie  sportu. Uważam jednak, że łączenie koordynatora sportu z turystyką i
agroturystyką mija się z celem. Agroturystykę my tylko rejestrujemy. Na wspólne Komisje
ten temat opracujemy;
-opiekę nad obiektami (amfiteatr, ORLIKI) można przekazać do Spółek, ale Spółki muszą 
przystąpić do przetargu;

Pan Jarosław  Bonus:
-w normalnych Gminach funkcjonują Gminne Ośrodki Sportu i Turystyki  i wówczas panuje
normalność;

Pan Lech Nitkowski:
-przekazanie pod nadzór MZOiZ obiektów sportowych nie jest chyba najlepszym
pomysłem, ponieważ nie ma tam nikogo takiego zatrudnionego kto jest w stanie tym się
zająć;
-zmiana  organizacji ruchu na Zatorzu jest sugestią Firmy TEWESBIS, która to firma mówi,
że tam jest już skrzyżowanie i zmiana  jest niezbędna aby poprawić w tym miejscu
bezpieczeństwo ruchu;
-umowy na wywóz nieczystości (p.Lutarewicz) wszystko mamy w dokumentach.
Sprawdzimy to;
-dla pana Połowianiuka -  zrobimy wszystko aby to pozwolenie na kanalizację  na osiedlu
domków jednorodzinnych nie uległo dezaktualizacji;
-dla pana Zielińskiego – usterki na Orlik-u – jutro pojedziemy i to zrobimy. Sprawdzimy
również stopień wykonywania obowiązków służbowych przez zatrudnionych  tam
pracowników;
-dla p.Aliny Jakończuk – droga przy 4 na Osiedlu Słonecznym musi być zrobiona;
-dla p.Haliny Bronka – diagnozowanie sytuacji w szko łach – ten proces już się zadział.
Mam ciągły kontakt z dyrektorami tych placówek;
-dla p.Jakończuk – od wycieczki do schroniska dla zwierząt się nie uchylam;
-nie wiem dlaczego kosze w Łęgajnach nie były opróżnione. Będzie to zrobione;

Pani A.Jakończuk – kiedy fizycznie zakończy się likwidacja ZEC-u?

Pan L.Nitkowski – odpowiem na piśmie. Mnie też się bardzo śpieszy aby zakończyć ten
proces;

Pani M.Jasińska – dyrektor ZBK – dla p.Sulińskiego – remonty planujemy wcześniej i
środki na te remonty. Niestety w chwili obecnej środki już są wykorzystane. W Ramsowie
w tym roku  sporo zrobiliśmy. Myślę, że jak warunki pogodowe będą odpowiednie to rynny
wymienimy na początku przyszłego roku.

Pan Jan Suliński – jaki % środków na remonty idzie na wieś a jaki na miasto?

Pani M.Jasińska – tego nie można porównywać ze sobą. Na wieś mamy 120 tyś.zł na ten
cel. Właśnie na wsiach zamieszkują rodziny, które nigdy nie płaciły należności
czynszowych. 120 tysięcy jest to niestety kropla w morzu potrzeb. Substancja
mieszkaniowa na wsiach jest niestety w bardzo złym stanie.

Do punktu 23.

 



Pan Jan Polowianiuk:
-mieszkańcy ulicy Norwida proszą o kruszywo na ich drogę. Sytuacja jest tam fatalna;
-mieszkańcy „starej” Orzeszkowej skarżą się na fatalny stan tej drogi. Tam już nie można
przejechać bez obawy o to, że wpadnie się w dziurę;
-mieszkańcom domków jednorodzinnych należy wyraźnie powiedzieć, że  z tego programu
pieniędzy nie będzie aby poprowadzić tam kanalizację. Samo wbicie łopaty nie spowoduje,
że zostanie zrealizowana tam  ta inwestycja. Prawda jest taka, że na dzień dzisiejszy nie
mamy pomysłu na to jak to zrobić aby była tam poprowadzona ta inwestycja;

Pan Edward Maciejewski – członkowie GKRPA wiedzą z czyich rąk otrzymali powołanie do
pracy w tej Komisji, ale wiedzą też doskonale, że środki należy wydawać rozsądnie.
Z tego koordynatora nie jesteśmy zadowoleni. Stanowisko nasze jest takie, że od 1
stycznia 2014r nie chcemy finansować tego ze środków GKRPA. O konieczności
zatrudnienia osoby zajmującej się sportem mówimy od dawna. To samo jeśli chodzi o
opiekę nad obiektami (amfiteatr, ORLIKI).
Ciągle czekamy na to, że Spółka ZEC będzie zlikwidowana. My już dłużej nie chcemy
generować kosztów;

Pan Lech Nitkowski – pracownikom ZEC z końcem roku kończy się okres wypowiedzenia
umów i zakładu nie będzie.
Zatrudnienie koordynatora sportu – to jest tak albo zatrudnimy koordynatora albo zrobi,my
drogę. Na wszystko niestety nam nie wystarczy. Wiem, że jest taka potrzeba ale wiem
również , że środków jest tyle ile jest;

Pan Edward Maciejewski – chciałem potwierdzić to co powiedziała pani Jasińska. Na
Komisji Mieszkaniowej zajmujemy się tymi sprawami.
Chcę bardzo podziękować panu burmistrzowi za zmiany w mpzp . Zmiany te spowodują,
że z dniem 29 listopada br wejdą w życie przepisy, które pozwolą  na terenie Wójtowa
budować  się na szambach.
Cieszy mnie również fakt, że nareszcie nastąpiło połączenie drogą Wójtowa z
Nikielkowem. Można śmiało przejechać tam samochodem. Dziękuję za to obydwu
burmistrzom;
Dziękuję radnym powiatowym, że to dzięki ich interwencji naprawione zostały na naszej
trasie odcinki dróg powiatowych;

Pani Mirosława Jasińska – dyrektor Zakładu Budynków Komunalnych w Barczewie –
muszę Państwu powiedzieć, że nie jest łatwo każdego roku zastanawiać się co będzie  z
naszym Zakładem. Przejęłam Zakład ze stanem zatrudnienia  25 osób. Obecnie w
zakładzie pracuje 21  pracowników. Ciągłe nagonki nam nie służą.. Zarządzamy 80
Wspólnotami. Opinii jest wiele na ten temat. Ogólnie mówiąc ilu prawników tytle opinii. Na
dzień dzisiejszy wróciły do ZBK jeszcze 3 Wspólnoty. Taka liczba  Wspólnot przez nas
zarządzana chyba o czymś świadczy. Nie otrzymujemy pieniędzy na nasze utrzymanie.
Żyjemy z zarządzania Wspólnotami, z czynszów.
Chciałam również zdementować  wysokość moich poborów, która była  podana w gazecie
INTEGRACJA 55. Ja jako dyrektor nie otrzymuję takiego wynagrodzenia. Ja kosztem
mojego wolnego czasu pracuję w Miejskiej Przychodni Zdrowia w Barczewie jako g łówna
księgowa. Otrzymuję, podobnie jak wszystkie osoby będące radnymi w Polsce, dietę i to
nie jest tajemnicą. 
Chciałam jeszcze powiedzieć, że jeśli Państwo będziecie coś robić w sprawie ZBK to
pamiętajcie Państwo o ponad 20 osobowej załodze, która pracuje naprawdę bardzo
dobrze;

 



Pani Teresa Lutarewicz – dziękuję za wycięcie drzew na ul.Wojska Polskiego , proszę
jeszcze aby tam zrobić łuk;

Pan Andrzej Moszczyński :
-mamy takie ciało jak Warmiński Związek Gmin, w działaniu którego nie widziałem
żadnych poczynań , które spowodowałyby to, że Olsztyn przestanie naliczać nam wciąż
podwyżki  na zrzut nieczystości;
-wnioskuję o uporządkowanie od następnej sesji porządku obrad – proszę aby
sprawozdanie Burmistrza oraz wszystkie zapytania przenieść na początek obrad sesji.
Proszę również o ograniczenie czasu wystąpienia burmistrza.
Uważam również, że wiele drobnych spraw można załatwić w Urzędzie a nie na sesji
Rady Miejskiej;
Porządek obrad to rzecz święta i należy go bezwzględnie przestrzegać.

Pan Zbigniew Chjlubicki:
-na wniosek Państwa sprawozdanie  Burmistrza oraz wszystkie zapytania  zosta ły
przeniesione na koniec porządku obrad;
-porządek to świętość – ale o tym muszą pamiętać wszyscy bez wyjątku.

Pan Lech Nitkowski – uważam, że pan Moszczyński jest nieobiektywny w stosunku do
przewodniczącego WZGmin. Olsztyn nie podpisał umowy ze ZWIK. ZWIK podał to do
Sądu i przegrał sprawę. Dywity nie mają własnej Spółki płacą Olsztynowi tyle ile jest
wystawione na fakturze. Barczewo właśnie po to budowało wodociąg w Nikielkowie aby
Olsztynowi nie płacić coraz więcej pieniędzy za wodę. 

Pan An drzej Moszczyński – pan Sierzputowski jest niestety zawodowo uzależniony od
Prezydenta Olsztyna, ponieważ jest szefem miejskiego zakładu – ZGOK-u;

Pan Nitkowski – nie zostawię w spokoju opłat za prąd na drogach i cen za ścieki.

Pan Jan Suliński zwrócił się o zgłaszanie uwag do otrzymanego projektu budzetu na 2014r
do 5 grudnia 2013 r.

Do punktu 24.

Pan Zbigniew Chlubicki – stwierdzam wyczerpanie porządku dzisiejszej sesji. W związku
ze zrealizowaniem wszystkich punktów porządku  zamykam obrady XLVIII/2013 sesji rady
Miejskiej w Barczewie. Dziękuję Państwu za udział w obradach.

Protokółowała:
Barbara Kwapis
                                                                           Przewodniczący
                                                                           Rady Miejskiej w Barczewie

                                                                           Zbigniew Chlubicki

 



 

                                       

                                    

 


